
TÜRKÇE YAZIM KURALLARI 

*Kurum ve kuruluşların kısaltmaları büyük harfle yapılır ve araya nokta konmaz. 

Örnek: TBMM , TCMB, MEB vb 

Araya nokta konularak yalnız iki kısaltma vardır. Bunlarda: 

Örnek: T.C. (Türkiye Cumhuriyeti) 

 T. (Türkçe) 

-------------------------------------------------------------------------- 

*Kurum ve kuruluş adlarına gelen ekler KESME İŞARETYLE AYRILMAZ. 

Örnek: Türkiye Büyük Millet Meclisine 

 Türk Dil Kurumundan 

 Milli Eğitim Bakanlığının 

Eki ayrı yazılan istisna  kurum ise; 

Avrupa Birliği’nin 

Avrupa Birliği’ne 

--------------------------------------------------------------------------- 

*SAATLERİN YAZIMI 

Saatlerin yazımında saat ile dakika arasına nokta konur. Gelen ek kesme işareti ile 

ayrılır ve okunuşa uyar. 

Örnek: 10.20’de 

 13.15’te 

---------------------------------------------------------------------------------- 

*“ŞEY” YAZIMI 

Şey daima ayrı yazılır. 

Örnek: Bir şey, çok şey, her şey  

------------------------------------------------------------------------- 



*”SEVER”  

DAİMA BİTİŞİK YAZILIR 

Örnek: vatansever 

 Hayvansever 

 Yurtsever 

------------------------------------------------------------------------------ 

*Ara yönler bitişik yazılır. 

DİKKAT ! 

İsimden önceyse BÜYÜK harfle yazılır. 

Örnek: Kuzeybatı Anadolu’da farklı iklim koşulları görülür. 

 

İsimden sonraysa KÜÇÜK harfle yazılır. 

Örnek: Anadolu’nun kuzeybatısı çok soğuktur. 

--------------------------------------------------------- 

*”TARİHLER” 

Belirli bir tarih ise ay ve gün adı büyük harfle başlar. 

Örnek: 18 Mart 2018 

Pazar günü (günün g si küçük harfle yazılır) 

Örnek: Her yıl ocak ayının üçüncü cuması okullar yarıyıl tatiline girer. 

Tarih yazarken Latin ve Romen rakamları bir arada kullanılabilir. 

Örnek: 18.03.2018 

  18.III.2018 

*”BAŞ”  

İkilemeyse ayrı yazılır. 

Baş başa 



Başa baş 

İkileme değilse bitişik yazılır 

Başvuru 

Başbakan 

Başçavuş 

Cumhurbaşkanı 

Başhekim 

Başkişi (2015’ten itibaren bitişik) 

------------------------------------------------------------------- 

*”BİR” YAZIMI 

birkaç, birçok bitişik yazılır. 

bir takım, belirsizlik var ise bitişik belirli ise ayrı yazılır. 

birtakım sınavlar      bir takım fincan 

birtakım olaylar belirsizlik var   bir takım elbise     sayı bildiriyor 

birtakım canlılar      bir takım ansiklopedi 

birtakım insanlar 

 

*”ALT – ÜST” 

Yer adı bildirmiyorsa BİTİŞİK YAZILIR. 

 

Su altı 

Yer altı            yer bildiriyor        akşamüstü        zaman bildiriyor 

Böbrek üstü 

 

--------------------------------------------------------------------------- 



*İlk iki sesi ünsüz olan kelimelerden, 

Kulüp             

Kılavuz            sadece bu 3’ünde araya ünlü GİRER. 

Tıraş  

Tren 

Trafik            Araya ünlü GİRMEZ. 

Kravat 

     Spor  

 

*Üleştirme sayıları ASLA RAKAMLA YAZILMAZ. 

Örnek: 7’şer                  yedişer 

 2’şer   ikişer 

 5’er   beşer 

 10’ar   onar 

       Yanlış             Doğru 

------------------------------------------------------------------------- 

*Bağlaç olmasına rağmen kalıplaşıp bitişik yazılan “ ki “ ler 

Meğerki 

Sanki 

Çünkü 

Halbuki 

Oysaki 

Belki 

İllaki 

Mademki 
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